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Mehmet Karcsika apja nem akar tudni volt feleségéről és Zsuzsikáról 

Felbukkant Tüysüz lánya 
Folytatás az 1. oldalról 

Papp Edina azt mondta, volt élettársa neki is 
arról beszélt, hogy a katonaság elől jött Ma-
gyarországra, és azt is megosztotta vele, hogy 
van egy felesége, akitől még nem vált el. 

- Tüysüz egyszer felvetette, mit szólnék, 
ha lenne egy kislánya, de később erről már 
nem beszélt. Én meg nem kérdeztem, alig 
18 évesen nem érdekelt - emlékezett vissza 
Edina. 

Opova Zita később új életet kezdett. Az őt 
elhagyó Mehmet Tüysüzzel legközelebb 
2001-ben a Komlói Városi Bíróságon találko-
zott. Elváltak, azóta csak annyit tud róla, 
amennyit az újságokban elolvasott vagy a te-
levízió hírműsoraiban látott. A nő elmondta, 
Zsuzska nem érdekelte a volt férjét, soha nem 
akart találkozni a lányával, és egyetlen fillérrel 
sem járult hozzá a neveléséhez. 

A kislány évekig Tüysüz Zsuzsannaként 
élt, ezen a néven íratták be előbb az óvodába, 
majd később az iskolába. A diákigazolványa 
is erre a névre készült el. Az anyát meglepő 
módon mégis az iskola értesítette, hogy a kis-
lány családi nevét a dombóvári önkormány-

NINCS LÁNYOM! 
Mehmet Tüysüz tegnap azt mondta, neki 
nincs is lánya. Arra a kérdésre, hogy akkor 
a gyerek mégis miért „kiköpött" olyan, mint 
ő, azt válaszolta, nem tudja. A térti szerint 
csak papíron voltak házasok a kislány any-
jával, erről többet nem mondott. Azt pedig 
nevetségesnek nevezte és visszautasította, 
hogy ő adott esetben elrabolná a neki tulaj-
donított gyermeket. 

HP^^^^^HP? JBr . 1 

N E W™, 
sp ^ pl 

j p t 

1 
J» 8BBWM| m * 

Zsuska édesanyja mögé bújik Fotó: Tésik Attila 

zat anyakönyvi hivatala évekkel ezelőtt meg-
változtatta (?), már nem Tüysüznek, hanem 
Opovának hívják, ugyanis az apa „megvon-
ta" a nevének használatát a gyermekétől, 
ezért az anyáét „kapta". 

Egy anyakönyvi ügyekben jártas szakértő 
szerint ezt az apa azért tehette meg, mert az 
anyakönyvezető hibázhatott. A gyerek születé-
se után ugyanis nem nyilatkoztatta a szülőket 

MEGVÁLTOZOTT HANGULAT 
Opova Zita, Tóth Zsuzsanna, Mészáros László, 
valamint a két gyermek, Zsuzska és Gergő teg-
nap nagyon készséges volt. Saját házukban nyi-
latkoztak, néha nevetve beszéltek az elmúlt 
évekről, a kislány is mosolyogva válaszolt a 
kérdéseinkre, az apja, Tüysüz láthatóan - és 
érthetően - egyáltalán nem érdekelte. Később 
azonban történhetett valami, amiről mi semmi 
konkrétumot nem tudunk, annyit érzékeltünk, 
hogy a hangulatuk megváltozott. Az óvatosság 
az oka, hogy a fotókon egyiküket sem lehet fel-
ismerni. 

a névhasználatról, ezt az apa megtudhatta, így 
nyílt lehetősége a névváltoztatásra. Ráadásul a 
kezdeményezésről a másik szülőt, jelen eset-
ben az anyát is meg kellett volna kérdezni, de 
nem tették. Zsuzskának időközben született 
egy testvére, 'Gergő 5 éves múlt. Opova Zita 
élettársa, a kisfiú édesapja, Mészáros László 
kérte, ne írjuk meg, hogy hol laknak, azt pedig 
megtiltotta, hogy élettársán kívül másról is ké-
szítsünk fotót. 

- Félünk Mehmet Tüysüztől, az a férfi 
Zsuzskát is elrabolhatja, Törökországban 
„piacképes" egy kislány - jelentette ki ellen-
vetést sem tűrve a férfi. - Ha idemerészke-
dik, nagyon megbánja! 

A kislány nagymamája, Tóth Zsuzsanna vé-
gighallgatta a családtagokkal folytatott beszél-
getésünket, többször is közbe akart szólni, de 
mindig uralkodott magán. Egészen eddig a 
pontig. 

- Ha meglátom, kitekerem a nyakát - csat-
tant fel az asszony, aki soha nem bocsátja 
meg, hogy a lányát és unokáját ilyen körül-
mények között hagyta el Mehmet Tüysüz. 

OLÁH ZOLTÁN 

Huszonhétmilliárdra számítanak ősztől egészségügyi fejlesztésre 

Szegeden vizitelt Horváth Ágnes 
Az egészségügyi integrációról és 
a reformfolyamat helyi állapo-
táról tájékozódott tegnap Sze-
geden Horváth Ágnes. Az egész-
ségügyi miniszter találkozott a 
városi és egyetemi vezetőkkel, 
és mintaértékűnek minősítette 
az integrációs megoldást. 

Országos „nagyvizit-sorozata" 
részeként Szegedre látogatott 
tegnap Horváth Ágnes. Az egész-
ségügyi tárca vezetője elsősorban 
arra volt kíváncsi, hogyan megy 
végbe az egészségügyi átalakítás, 
mennyire alkalmazkodtak a he-
lyi intézmények a megváltozott 
körülményekhez, feltételekhez. 
Szegedi látogatásának másik cél-
ja: tájékozódás a helyi egészség-
ügyi integrációról. Ennek érdeké-
ben délelőtt a polgármesterrel, az 
orvoscentrum és az egyetem ve-
zetőivel folytatott megbeszélést. 

A találkozó utáni sajtótájékoz-
tatón Botka László polgármester 
elmondta, szóba került a város 
egészségügyi fejlesztése, a Biopo-
lisz-projekt részeként tervezett új 
klinikai tömb megépítése is: erre a 
2007 és 2013 között egészségügyi 
infrastruktúra fejlesztésére fordít-
ható 270 milliárdos uniós forrás-
nak a tíz százalékát szeretnék el-
nyerni. A polgármester július 
5-ére összehívja a közgyűlést, 
amely dönt az egyetem integrációs 

Horváth Ágnes egészségügyi miniszter a média figyelmének középpontjában Fotó: Schmidt Andrea 

pályázatáról. Október Tjén kerül-
ne egyetemi kezelésbe a városi 
kórház és a rendelőintézet. Rácz 
Béla, az egyetem stratégiai rektor-
helyettese elmondta, hogy az 
SZTE szenátusa - az önkormány-
zat és az egyetem delegációinak 
tárgyalásai után - július 2-i ülésén 
dönt az integrációs szerződésről. 

Horváth Ágnes szerint a szege-
di egészségügyi intézmények ha-

tékonyabb működését az integ-
ráció segítheti, így ugyanis nem 
oszlanak meg az erőforrások. A 
szegedi kezdeményezést minta-
értékűnek tartja, ami azonban 
nagy kihívást jelent az itteni 
szakembereknek. A tárcavezető 
elmondta: szeptembertől írják ki 
a pályázatokat a polgármester ál-
tal említett uniós forrásokra. 

Már nagyon várják a kiírást, 

amire valójában már három éve 
készülnek a klinikai központ pá-
lyázati tervei - tette hozzá a mi-
niszter szavaihoz Mikó Tivadar, 
a szegedi orvoscentrum elnöke. 
Huszonhétmilliárdos terveik 
ugyan ambiciózusak, de a har-
minckilenc „telephelyen" szét-
aprózódott ellátás a továbbiak-
ban fenntarthatatlan - mondta. 

TOMBÁCZ RÓBERT 

A miniszter szerint nem számít szakvéleménynek 

Ingyenes a tábori igazolás kiadása 
Korábban megírtuk, a gyermekorvosok sze-
rint fizetni kell a nyári tábori igazolásokért. 
Tévedtek. A tegnap Szegedre látogatott egész-
ségügyi miniszter és a szegedi szakszolgálat 
vezetője is azt mondja: az igazolás ingyenes. 

Szerdai lapunkban megírtuk, hogy számos szü-
lő kifogásolja: hatezer forintot kérnek a gyer-
mekorvosok annak az igazolásnak a kiállításá-
ért, ami a gyerek nyári táborozásához szüksé-
ges. Akkor úgy nyilatkozott az egyik szegedi 
gyermekorvos, azért kell kifizetni a vizsgálat dí-
ját, mert az kikerült az egészségbiztosítási alap 
terhére elvégezhető szolgáltatások közül. 
Ugyanakkor egy 199l-es miniszteri rendelet 
szerint a négy napnál nem régebbi orvosi vizs-

gálat kötelező - főként, ha a tábor jellege azt in-
dokolja, például „fizikai munkát" végez ott a 
gyerek. 

Az ügyben a tegnap Szegedre látogató Hor-
váth Ágnest is megkérdeztük. Az egészségügyi 
miniszter elmondta: az efféle igazolás nem 
számít szakvéleménynek - így fizetni sem kell 
érte. Egyszerű orvosi igazolásnak tekintendő, 
amilyet akkor kap a gyerek, amikor betegsége 
után ismét közösségbe engedhető. Csak azt 
kell igazolnia az orvosnak, hogy a vizsgálat 
napján nem volt beteg a gyerek. A tárcavezető 
hozzátette: a rendeletben szereplő, építőtábor-
ra vonatkozó utasítások fölött már eljárt az idő 
- így azokat hamarosan kiveszik a szövegből. 

T. R. 

PAPÍR nélkül nincs tábor 
Kardos Kálmán, a szegedi önkormányzat balaton-
kenesei táborát is szervező Nevelési-Oktatási Intéz-
mények Gazdasági Szolgálatának igazgatója tegnap 
levélben jelezte: az iskolaorvosoknak kötelességük 
térítésmenetesen elvégezni a táborozás előtti vizs-
gálatokat, és kiállítani erről az igazolást. Ha az is-
kolaorvos szabadságon van, az őt helyettesítő házi-
orvosnak - akikről az iskolákban tájékozódhatnak 
- szintén ingyen kell megvizsgálni a gyereket. A 
szülőnek a gyerek krónikus betegségéről - például 
allergia, cukorbetegség - kell nyilatkoznia. Az erről 
szóló tájékoztatást írásban kell átadni a táborveze-
tőknek az orvosi igazolással együtt. E nélkül a gye-
rek nem táborozhat. 

Elátkozott 
kórház 
S Z A B Ó C . S Z I L Á R D 

A szentesi kórház úgy el van átkozva, mint Bagaméri, a fagyial-
tos. Még sehol sem volt az egészségügyi reform, még senki sem 
beszélt ágyszámleépítésről, teljesítményvolumen-korlátról (brr, 
milyen egy szó), meg struktúraátalakításról, de a szentesi kórház-
ban már állt a bál, amit - hiába akartak jót -, újabb és újabb köve-
tett. A Kovács-, Geönczeöl-, Borzi-, Fenyves-, Tóth- és Né-
met-sztori mind olyan történet, amiről folytatásban számolt be 
lapunk. 

Mondjuk fel akkor a leckét: Kovács Ágnes volt szentesi kórház-
igazgatót és Geönczeöl Tibor szentesi baleseti sebészt csalásért 
ítélték el. Geönczeöl 1997 és 2001 között 173 külföldi beteget lá-
tott el 215 alkalommal sürgősségi ellátás címén, ezzel társtettes-
ként - Kovács Ágnessel együtt - 65 millió forinttal megkárosította 
az egészségbiztosítót. Az úgynevezett protézisügyben Kovács 
másfél éves, Geönczeöl doktor pedig hároméves börtönbüntetést 
kapott. A köztársaság elnöke Kovács büntetését kegyelemből két 
év próbaidőre felfüggesztette, míg Geönczeöl szabadságvesztését 
kegyelemből egy évre mérsékelte. 

Borzi Márta egykori szentesi kórházigazgató előbb konszolidált, 
adósságot kezelt, válságmenedzselt, majd lapátra tette őt a fenn-
tartó megyei önkormányzat, amely az adatok manipulálásával 
vádolta. Borzi fellebbezett ügyvédjével, a volt igazságügy-minisz-
ter Bárándy Péterrel a döntés ellen a munkaügyi bíróságon, de az 
nem tárgyalta az ügyet, mert késve érkezett a keresetlevél. Borzi 
volt az, aki visszavonta Tóth Edit orvosigazgatói megbízatását. 
Tóth munkaügyi bírósághoz fordult és nyert. Tavaly került vissza 
a tisztségébe. Fenyves Ernő akkori kórházigazgató azonban újfent 
felmentette Tóth Editet, aki ismét munkaügyi bírósághoz fordult 
és ismét nyert. 

Most itt a legújabb. Tíz napja arról írtunk, hogy az áprilisban 
megválasztott Várkonyi Katalin főigazgató Német Antóniát bízta 
meg az orvosigazgatói teendők ellátásával. Az orvosi testület 14:3 
arányban támogatta Németet. Noha Tóth Edit jogilag magát tar-
totta a kórház orvosigazgatójának, egy hete - Várkonyi kérésére 
és fáradtságra hivatkozva - lemondott a tisztségéről Német javá-
ra, akinek erőt és bátorságot kívánt. 

A frissen kinevezett orvosigazgató pár napig bírta. Állítólag 
azért ment, mert nem akar asszisztálni százharminc kollégája 
azonnali elbocsátásához. Szép és ritka gesztus ez a mai világban. 
A rendszer azonban úgy van felépítve, hogy bedarálja a széplelkü-
eket. főhet a Jolly foker. Például Tóth Edit, aki azt nyilatkozta: 
kénytelen lesz ő betölteni a posztot, ha más nem akarja. 

Fél évvel ezelőtt 24 bálányi szemét került a kisvárosba 

Még marad a német 
szemét Mindszenten 
Egyelőre nem lehet tudni, hogy 
a tavaly decemberben Mind-
szentre szállított huszonnégy 
bálányi háztartási hulladékot 
mikor viszik vissza Németor-
szágba. 

- A mindszenti önkormányzat 
még nem kapott semmiféle hiva-
talos értesítést arról, mikor kez-
dik el a német szemét elszállítá-
sát. A huszonnégy bálányi ház-
tartási szemét a mai napig a tele-
pünkön várja további sorsát -
tudtuk meg Németh István 
mindszenti aljegyzőtől. 

Korábban már beszámoltunk 
arról lapunkban, hogy még tavaly 
decemberben a Bács-Kiskun me-
gye több településéhez hasonlóan 
Mindszentre is jutott a németor-
szági, illegáhsan behozott szemét-
ből. Megyénkben egyedül a Ti-
sza-parti kisvárosba hoztak ilyen 
bálákat. 

A Mihási úti telepen lévő hu-
szonnégy bála tartalma megegye-
zik a többi magyar településre ér-
kezőével. Vagyis, szerencsére 

nem veszélyes, hanem háztartási 
hulladék. Műanyag flakonok, 
nejlonzacskók és rongydarabok-
ból áll az összekötözött csomag. 

A város ezen telepe már régóta 
nem fogad semmiféle háztartási 
vagy ipari szemetet. Egyedül nö-
vényi hulladékot szabadna itt el-
helyezni. Ennek ellenére decem-
berben mégis itt rakták le ezt a 
több tonnányi árut. 

„Vissza a feladónak" olvasható 
azon a nagy táblán, amelyet szer-
dán raktak rá kamerák kereszt-
tüzében arra a teherautóra, mely 
Ácsról kezdte meg az import sze-
mét visszaszállítását Németor-
szágba. Hasonló kamiont várnak 
a mindszentiek is, de még nem 
lehet tudni, mikor érkezik meg 
hozzájuk. 

Addig is bűncselekményt követ 
el az, aki elviszi a szemetet. 
Ugyanis ezeket, így a mindszen-
tit is, a rendőrség lefoglalta. A 
zárlat pedig csak a környezetvé-
delmi főfelügyelőség utasítására 
oldható fel. 

K.T. 

A tavaly decemberben idehozott import hulladék a mai napig itt 
van Fotó: Tésik Attila 


